

# Natural Gas, LNG and EUA: EEX launches new expiries

Dear Trading Participants,

The European Energy Exchange (EEX) will expand its product offering on the EEX Natural Gas, LNG and EUA derivatives markets with new tradable maturities effective from Monday, **11 December 2023**.

## Product setup

The new tradable maturities will be available at EEX for order book trading and trade registration as follows:

### 1) Extended maturities for EEX Natural Gas and LNG Futures

EEX Short Code	Name	Tradable Maturities
<b>EEX Natural Gas Futures</b>		
GEBM, GEBQ, GEBS	EEX PVB Natural Gas M,Q,S Future	Respective next full 12 months
GCBM, GCBQ, GCBS	EEX PSV Natural Gas M,Q,S Future	Respective next full 11 quarters Respective next full 11 seasons
<b>EEX Natural Gas OTF Futures</b>		
HEBM, HEBQ, HEBS	EEX PVB Natural Gas M,Q,S OTF Future	Respective next full 12 months
HCBM, HCBQ, HCBS	EEX PSV Natural Gas M,Q,S OTF Future	Respective next full 11 quarters

H0BM, H0BQ, H0BS	EEX THE Natural Gas M,Q,S OTF Future	Respective next full 11 seasons
H8BM, H8BQ, H8BS	EEX CEGH VTP Natural Gas M,Q,S OTF Future	
H5BM, H5BQ, H5BS	EEX PEG Natural Gas M,Q,S OTF Future	
H3BS	EEX TTF Natural Gas Season OTF Future	Respective next full 11 seasons
<b>EEX LNG Futures</b>		
GLJM*	EEX JKM LNG Natural Gas Month Future	72 consecutive months

\*Available for trade registration only

## 2) Maturity Extension EUA Futures & optimisation of expiries for EUA Options

Following the recent revision of the ETS directive (2003/87/EC), including the shift of the compliance deadline to surrender allowances from 30 April to 30 September, EEX will adjust the listing cycle for futures and option expiries to provide market participants with more flexible trading and hedging opportunities. For EUA futures, three July and August expiries and for EUA options, two August expiries will always be available for trading. For EUA options, the tradable quarter and year expiries will be reduced in line with market demand to the setup stated below:

EEX Short Code	Name	Tradable Maturities
<b>EEX EUA Futures &amp; Options</b>		
FEUA	EEX EUA Futures	3 months, 3x July, 3x August, 12 quarters, 9 years
OEUB*	EEX EUA Options	3 months, 2x August, 6 quarters, 3 years

\*Change is subject for further decision of the exchange council

Detailed information on the product setup is provided in the EEX Contract Specification, EEX Contract Specification for Trade Registration and in the ECC Contract Details File.

## Transaction fees

The following standard transaction and clearing fees will apply according to the [EEX AG List of Services and Prices](#) and [ECC price list](#)

Product	EEX Fees	ECC Fees	ECC Lux Delivery Fees	Total Fees
EEX JKM LNG Natural Gas Month Future	7.00 \$/10,000 MMBtu	3.00 \$/10,000 MMBtu	1.00 \$/10,000 MMBtu	11.00 \$/10,000 MMBtu

## Admission/Product Assignment

All trading participants admitted for the existing product groups at EEX and approved by ECC to trade these EEX Derivatives products will automatically receive access to the additional tradable expiries. Please contact EEX Customer Care ([membership@eex.com](mailto:membership@eex.com) or +33 (0)1 70 36 33 42) in case of admission-related questions.

## Technical access

For Members trading through the solutions provided by TT screen, Trayport® Joule® SaaS these additional tradable maturities will be automatically added within the corresponding Trayport instrument for each hub.

The registration of trades via Clearing Registration Service (eXRP), Trayport Clearing Link or Touchpoint can be used without additional adjustments.

Please do not hesitate to contact us in case of any further questions.

Yours sincerely,

EEX Market Operations  
T +49 341 2156-222  
[trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

EEX Gas Market Operations  
T +33 1 73 03 96 24  
[gas@powernext.com](mailto:gas@powernext.com)

## Gas, LNG und EUA: EEX führt neue Fälligkeiten ein

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

ab dem **11. Dezember 2023** erweitert die European Energy Exchange (EEX) ihr Produktangebot am Terminmarkt für Erdgas, LNG und EUA-Zertifikate um neue Fälligkeiten.

### Produktsetup

Die neuen Fälligkeiten werden wie folgt im Handelssystem der EEX zum Orderbuchhandel und zur Trade Registration zur Verfügung stehen:

#### 1. Erweiterte Fälligkeiten für EEX LNG- und Erdgasfutures

EEX Short Code	Name	Handelbare Fälligkeiten
<b>EEX Natural Gas Futures</b>		
GE BM, GE BQ, GE BS	EEX PVB Natural Gas M,Q,S Future	die nächsten 12 vollen Monate die nächsten 11 vollen Quartale die nächsten 11 vollen Seasons
GC BM, GC BQ, GC BS	EEX PSV Natural Gas M,Q,S Future	
<b>EEX Natural Gas OTF Futures</b>		
HE BM, HE BQ, HE BS	EEX PVB Natural Gas M,Q,S OTF Future	die nächsten 12 vollen Monate die nächsten 11 vollen Quartale die nächsten 11 vollen Seasons
HC BM, HC BQ, HC BS	EEX PSV Natural Gas M,Q,S OTF Future	
H0 BM, H0 BQ, H0 BS	EEX THE Natural Gas M,Q,S OTF Future	
H8 BM, H8 BQ, H8 BS	EEX CEGH VTP Natural Gas M,Q,S OTF Future	

H5BM, H5BQ, H5BS	EEX PEG Natural Gas M,Q,S OTF Future	
H3BS	EEX TTF Natural Gas Season OTF Future	die nächsten 11 vollen Seasons
<b>EEX LNG Futures</b>		
GLJM*	EEX JKM LNG Natural Gas Month Future	72 aufeinanderfolgende Monate

\*Nur für Trade Registration verfügbar

## 2. Erweiterte Fälligkeiten für EEX EUA Future und und Optimierung der EUA Optionen Fälligkeiten

Nach der Überarbeitung der EU ETS-Richtlinie (2003/87/EG), welche unter anderem die Verschiebung der Abgabefrist von Emissionsrechten vom 30. April auf den 30. September einschließt, wird die EEX Die Handelbarkeit für EUA Future- und Optionsverfälle anpassen, um den Marktteilnehmern flexiblere Handels- und Absicherungsmöglichkeiten zu bieten. Für EUA-Futures werden zukünftig immer drei Juli- und August-Verfälle und für EUA-Optionen immer zwei August-Verfälle zum Handel angeboten werden. Für EUA-Optionen werden die Quartals- und Jahresfälligkeiten gemäß Handelsinteresse zu dem nachstehenden Setup reduziert:

EEX Short Code	Name	Handelbare Fälligkeiten
<b>EEX EUA Futures &amp; Options</b>		
FEUA	EEX EUA Futures	3 Monate, 3x Juli, 3x August, 12 Quartale, 9 Jahre
OEUB*	EEX EUA Options	3 Monate, 2x August, 6 Quartale, 3 Jahre

\*Anpassung unterliegt der Entscheidung des Börsenrats

Weitere Informationen zu den Produkten finden Sie auf der EEX-Website in den EEX Kontraktsspezifikationen, EEX Kontraktsspezifikationen für Trade Registration sowie in der EEX Produktcode-Liste.

## Entgelte

Gemäß dem Leistungs und Preisverzeichnis der **EEX AG** und der **ECC Preisliste** fallen folgende Transaktions- und Clearingentgelte an:

Produkt	EEX Entgelte	ECC Entgelte	ECC Lux Lieferentgelte	Gesamtbetrag
EEX JKM LNG Natural Gas Month Future	7.00 \$/10,000 MMBtu	3.00 \$/10,000 MMBtu	1.00 \$/10,000 MMBtu	11.00 \$/10,000 MMBtu

## Zulassung/Produktzuordnung

Alle Handelsteilnehmer, die an der EEX bereits für die bestehenden Produktgruppen zugelassen und durch die ECC zum Börsenhandel von EEX Terminmarktprodukten anerkannt sind, erhalten automatisch Zugang zu den neuen Fälligkeiten. Bei Fragen hierzu kontaktieren Sie bitte das EEX Customer Care Team ([membership@eex.com](mailto:membership@eex.com) oder +33 (0)1 70 36 33 42).

## Technischer Zugang

Die neuen Fälligkeiten werden automatisch in den EEX TT Screen, Trayport® Joule® SaaS hinzugefügt.

Die Registrierung von Geschäften über Clearing Registration Service (eXRP), Trayport Clearing Link oder Touchpoint kann ohne weitere Anpassungen genutzt werden.

Für Fragen stehen wir Ihnen selbstverständlich gerne zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

EEX Market Operations  
T +49 341 2156-222  
[trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

EEX Gas Market Operations  
T +33 1 73 03 96 24  
[gas@powernext.com](mailto:gas@powernext.com)